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Protokół Nr XLVII/23 
sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego 

w dniu 29 maja 2023 r. 
 

Na ogólny stan 17 radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. Sesja odbyła się w trybie 

stacjonarnym z jednoczesną możliwością udziału przy wykorzystaniu środków 

porozumiewania się na odległość. Zdalnie w sesji uczestniczył radny Dariusz Mietelski.  

W sesji obok radnych uczestniczyli także kierownicy wydziałów Starostwa Powiatowego  

we Włoszczowie, zaproszeni goście oraz przedstawiciele społeczności powiatu. Listy 

obecności w załączeniu. 

 

Podczas XLVII sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego poza radnymi głos zabrali: 

Anna Baryła  -  Kierownik CAZ w PUP we Włoszczowie 

Rafał Krupa   -  Dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie 

Krystyna Kabała - Mieszkanka Powiatu Włoszczowskiego  

 

Obrady trwały od godziny 1305 do 1451. 

 

Porządek obrad 

 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.  

3. Zatwierdzenie porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z XLVI sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego.  

5. Informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu i z pracy 

Zarządu w okresie między sesjami Rady Powiatu. 

6. Informacja o planowanych zadaniach na drogach powiatowych w 2023 roku. 

7. Informacja o poziomie i strukturze bezrobocia w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok. 

8. Ocena zasobów pomocy społecznej dla Powiatu Włoszczowskiego. 

9. Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy Powiatu Włoszczowskiego  

z organizacjami pozarządowymi. 

10. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

1) zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023 -

2036, 

2) zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok, 

3) udzielenia pomocy finansowej dla innych jednostek samorządu terytorialnego w 2023 

roku, 

4) oceny sytuacji ekonomiczno - finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie,  

5) zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej  

we Włoszczowie za 2022 rok, 

6) zmiany w Statucie Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie - Szpitala Powiatowego 

im. Jana Pawła II,  

7) zmian w Statucie Powiatowego Centrum Kulturalno - Rekreacyjnego we Włoszczowie, 

8) zmian w Statucie Młodzieżowej Rady Powiatu Włoszczowskiego, 

9) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Wawrzyńca w Kluczewsku dotacji  

z budżetu Powiatu Włoszczowskiego, 

10) udzielenia Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Doroty dz. m. i Św. Tekli dz. w Krasocinie 

dotacji z budżetu Powiatu Włoszczowskiego, 
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11) wyrażenia zgody na wynajem lokalu użytkowego w Starostwie Powiatowym  

we Włoszczowie będącego częścią nieruchomości stanowiącej własność Powiatu 

Włoszczowskiego. 

11. Wnioski i oświadczenia. 

12. Zamknięcie obrad sesji. 

 

Przebieg obrad 

Do punktu 1-go/ 

Otwarcia czterdziestej siódmej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego dokonał Przewodniczący 

p. Zbigniew Matyśkiewicz. Pan Przewodniczący przywitał wszystkich radnych, gości 

uczestniczących w obradach oraz mieszkańców powiatu oglądających sesję.  

 

 

Do punktu 2-go/ 

Przewodniczący Rady stwierdził, że na obecny stan 17 radnych w sesji uczestniczy 13 

radnych, co w świetle prawa czyni sesję zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

 

Do punktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący zapytał, czy są uwagi do doręczonego porządku obrad. 

Uwag nie było. 

Rada Powiatu 13 głosami "za" zatwierdziła porządek obrad.  

 

Do punktu 4-go/ 

Protokół z obrad czterdziestej szóstej sesji Rada Powiatu przyjęła jednogłośnie 13 głosami 

"za", nie wnosząc uwag do jego treści.  

 

Do punktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja Starosty Włoszczowskiego z wykonania 

uchwał Rady Powiatu i z pracy Zarządu w okresie między sesjami Rady Powiatu została 

radnym przekazana z materiałami na sesję. Zapytał, czy do informacji są pytania.  

Pytań nie było. 

Do punktu 6-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja o planowanych zadaniach na drogach 

powiatowych w 2023 roku została radnym przekazana z materiałami na sesję. Na pytania 

odpowiadał będzie obecny na sali Dyrektor ZDP we Włoszczowie. 

Pan Zbigniew Krzysiek wskazał, iż na Komisji Budżetu p. Wicestarostę w pewnych kwestiach 

podpytał, ale chyba pominął pewien wątek i dlatego chciałby rozszerzyć swoje pytanie, co do 

modernizacji drogi Moskorzew – Dzierzgów i chciałby zapytać, bo p. Starosta poinformował 

go, że nie nadeszła odpowiedź od Pana Premiera czy od rządu, bo nie wie, do kogo było 

kierowane pismo o zezwolenie czy udzielenie zgody na wydłużenie tego odcinka poprzez 

zagospodarowanie pozostałej kwoty. Przypominał, że kwota była około 3 mln zł, po 

przetargowa 1 800 000 zł, czyli do wykorzystania byłoby jeszcze 1 200 000 zł. Zapytał, w jakiej 

formie było pytanie do Premiera, czy była to wersja papierowa wysłana naturalną pocztą, czy 

elektronicznie oraz poprosił o kserokopię tego dokumentu. 

Pan Wicestarosta odpowiedział, że nie ma dziś p. Kierownik Wydziału Inwestycyjnego  

i odpowiedź na zadane pytanie zostanie udzielona na piśmie wraz załączonym wnioskiem.  
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Pan Paweł Strączyński wskazał, iż wnosi w trybie natychmiastowym o zwołanie Komisji 

bezpieczeństwa celem usytuowania ograniczeń tonażowych w miejscowości Żelisławice,  

a chodzi o odcinek drogi, która łączy się z województwem śląskim. Wniosek uzasadnia tym, 

że samorząd woj. śląskiego prowadzi inwestycję przebudowy dr. woj. nr 786 na odcinku 

Koniecpol do granicy z woj. świętokrzyskim, co prawda objazdy zostały wyznaczone celem 

poruszania się pojazdów ciężkich przez Lelów, Nagłowice, drogą krajową Szczekociny 

natomiast ruch tymi drogami odbywa się w sporadyczny sposób, a cały ruch, który jedzie od 

strony Częstochowy w Koniecpolu skręca w kierunku Żelisławic i cały ciężki tranzyt przejeżdża 

przez drogę powiatową. Z tego, co wie ta inwestycja ma się zakończyć we wrześniu 2024 r.  

i obawia się, że z tej drogi cyt. „nic nie zostanie” gdyż ta droga nie jest przystosowana do 

takiego ruchu. Na wniosek mieszkańców na podstawie ich uwag, które kierowali do niego 

składa na ręce p. Starosty tę interpelację z prośbą o natychmiastową reakcję, ponieważ nie 

tylko mówi o aspekcie ekonomicznym, ale myśli, że w najbliższym czasie ta droga, jeżeli ruch  

w dalszym ciągu będzie się odbywał przy takim natężeniu, będzie zniszczona, ale głównie 

chodzi o bezpieczeństwo użytkowników tej drogi i te aspekty mieszkańcy zgłaszają. Wskazał, 

iż druga interpelacja, którą przedkłada na ręce p. Starosty, dotyczy inwestycji budowy 

chodnika na wyżej omawianym odcinku, zgłaszał tę sprawę niejednokrotnie, mówił już o tym 

w tamtym roku i ta inwestycja nie rusza nawet w aspekcie wykonania samej dokumentacji 

projektowej. Poprosił p. Starostę, aby znalazły się pieniądze na rozpoczęcie tej inwestycji, 

gdyż jak wszyscy wiedzą na samym początku należy wykonać dokumentację projektową. 

Nadmienił, iż nie będzie mówił o samej inwestycji jako pierwszej, gdyż jest to nierealne jeżeli 

nie zostanie „stworzona” sama dokumentacja i uzyskane pozwolenie na budowę ale uważa, 

że jak najszybciej to przedsięwzięcie powinno się rozpocząć.  

 

Rada Powiatu jednogłośnie 13 głosami "za" przyjęła informację o planowanych zadaniach  

na drogach powiatowych w 2023 roku. Informacja stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 7-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że informacja o poziomie i strukturze bezrobocia  

w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok, została radnym przekazana w materiałach na 

dzisiejszą sesję.  Zapytał, czy do informacji są pytania. Na pytania odpowiadać będzie obecna 

na sali przedstawicielka PUP we Włoszczowie. 

Pan Zbigniew Krzysiek zapytał, jakie są środki na chwilę obecną, które PUP posiada obecnie  

na łagodzenie skutków bezrobocia, a konkretnie chodzi o środki w zakresie staży, robót 

publicznych na rok 2023. 

Pani Anna Baryła odpowiedziała, że w roku bieżącym środki funduszu pracy na realizację 

aktywnych form przeciwdziałania bezrobociu w ramach algorytmu czyli w tzw. decyzji 

podstawowej wynosiły 2 114 276 zł. W chwili obecnej większość środków została już 

zaangażowana w ramach zawartych od początku roku umów.  

Pan Zbigniew Krzysiek zapytał, czy środków już nie ma. 

Pani Anna Baryła odpowiedziała, że został ogłoszony nabór na środki unijne z tzw. EFS+  

w ramach nowego okresu programowania, kwota z decyzji to 1 919 000 zł. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 13 głosami "za" przyjęła informację o poziomie i strukturze 

bezrobocia w Powiecie Włoszczowskim za 2022 rok. Informacja stanowi załącznik  

do protokołu.  

 

Do punktu 8-go/ 
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Pan Przewodniczący poinformował, że ocena zasobów pomocy społecznej dla Powiatu 

Włoszczowskiego została radnym przekazana w statutowo obowiązującym terminie. Zapytał, 

czy do informacji są pytania. Na pytania odpowiadała będzie Dyrektor PCPR. 

Pytań nie było.  

 

Rada Powiatu jednogłośnie 13 głosami "za" przyjęła ocenę zasobów pomocy społecznej dla 

Powiatu Włoszczowskiego. Ocena stanowi załącznik do protokołu.  

 

Do punktu 9-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że Sprawozdanie z realizacji Programu współpracy 

Powiatu Włoszczowskiego z organizacjami pozarządowymi zostało radnym przekazane  

w statutowo obowiązującym terminie.  Zapytał, czy do Sprawozdania są pytania.  

Pytań nie było.  

 

Rada Powiatu jednogłośnie 13 głosami "za" przyjęła Sprawozdanie z realizacji Programu 

współpracy Powiatu Włoszczowskiego z organizacjami pozarządowymi. Sprawozdanie 

stanowi załącznik do protokołu.  

 

 

Do punktu 10-go podpunktu 1-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej 

Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023 – 2036 został radnym 

przekazany w statutowo obowiązującym terminie i przedyskutowany na posiedzeniach 

Komisji. 

Zapytał czy są pytania i uwagi. Na pytania odpowiadała będzie p. Skarbnik.  

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 13 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/319/23  

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włoszczowskiego na lata 2023 

- 2036, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 10-go podpunktu 2-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Powiatu 

na 2023 rok został radnym przekazany w statutowo obowiązującym terminie  

i przedyskutowany na posiedzeniach Komisji. Jeśli do projektu uchwały będą pytania 

odpowiadała będzie p. Skarbnik.   

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu jednogłośnie 13 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/320/23 w sprawie zmian 

w budżecie Powiatu na 2023 rok, którą załącza się do protokołu.  

 

 

Do punktu 10-go podpunktu 3-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy 



5 
 

finansowej dla innych jednostek samorządu terytorialnego w 2023 roku, radni otrzymali  

w statutowo obowiązującym terminie. Zapytał czy do uchwały są pytania. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu 13 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/321/23 w sprawie udzielenia pomocy 

finansowej dla innych jednostek samorządu terytorialnego w 2023 roku, którą załącza się  

do protokołu.  

 

Do punktu 10-go podpunktu 4-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, iż na pytania do projekt uchwały w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno - finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie, odpowiadać będzie 

Dyrektor ZOZ. 

Pan Sławomir Owczarek uważa, że jest to bardzo ważna rzecz, jako Radni na Komisjach 

rozmawiali na ten temat dość szeroko, natomiast po to są kierownicy Starostwa, jednostek  

i mieszkańcy oglądający sesję, żeby jednak przedstawił tę informację p. Dyrektor dość 

szeroko, aby wszyscy wiedzieli, o czym jest dyskusja.  

Pan Rafał Krupa wskazał, iż na Komisjach omawiano szeroko Raport o sytuacji ekonomiczno 

– finansowej, ale jeżeli tu obecni chcą to kilka słów w tym zakresie powie. Raport o sytuacji 

ekonomiczno – finansowej jest dokumentem, który sporządzany jest do końca maja, jest  

to wymóg ustawy o działalności leczniczej. Raport ten zawiera informacje za rok poprzedni, 

czyli za zakończony 2022 rok i sięga na trzy kolejne lata, obliczając wskaźnikowo jak się ma 

sytuacja ekonomiczna szpitala. Wskaźniki, które są punktowane to wskaźnik: zyskowności, 

płynności, efektywności i zadłużenia. Każdy z tych czterech przedstawionych wskaźników jest 

punktowany odrębnie zgodnie z instrukcją, która jest nieodłącznym przewodnikiem jak tworzyć 

raport. Wskaźniki zyskowności, które są obliczane tj. wskaźnik zyskowności netto, wskaźnik 

zyskowności działalności operacyjnej i wskaźnik nazywany zyskowność aktywów. We 

wskaźnikach płynności są wskaźnik płynności bieżącej i wskaźnik płatności szybkiej, 

następnie wskaźnik efektywności tj. rotacji należności (w dniach) i rotacji zobowiązań  

(w dniach). Wskaźniki zadłużenia tj. zadłużenia aktywów i wypłacalność. Na Komisjach 

rozmawiano o tym jak się to ma do funkcjonowania szpitala, więc gdy spojrzy się na ten 

dokument, a jest dyrektorem ZOZ od czterech lata, to wskaźniki ekonomiczne punktowe się 

poprawiły, natomiast wskaźniki punktowe ocen do dawnych wskaźników, to niestety niewiele 

choćby z tego względu, że szpital nie osiąga zysków w związku, z czym w pierwszym dziale 

zyskowność netto, zyskowności działalności operacyjnej i zyskowność aktywów oceny są 

zero, gdyż nie ma zysku. Jeżeli chodzi o wskaźnik płynności to wskaźnik płynności netto  

w wartościach matematycznych jest na poziomie 0,41 i ta ocena nie wskazuje na ocenę 

punktową i ZOZ nie dostaje za to punktów. Wskaźnik płynności szybkiej to 0,31 i jest obliczany 

jako aktywa obrotowe, należności krótkoterminowe z tytułu dostaw i usług, krótkoterminowe 

rozliczenia międzyokresowe kosztów minus zapasy przez zobowiązania krótkoterminowe 

minus zobowiązania z tytułu dostaw i usług plus rezerwy na zobowiązania  

i ten wskaźnik jest on 0,31 też poniżej progu, który jest oceniany i też jest zero punktów.  Można 

sobie zadać pytanie, dlaczego szpital funkcjonuje, ale tak to działa w strukturach szpitalnych, 

że nawet wskaźniki ekonomiczne wynikające z ustawy o rachunkowości są tak zbudowane, 

że szpitale się i tak w nich nie mieszczą, a funkcjonują. Trzeci wskaźnik, wskaźnik 

efektywności, jak mówił na Komisjach, że wskaźnik zyskowności zero, wskaźnik płynności 

zero, wskaźnik zadłużenia na końcu zero, bo zadłużenia są większe niż aktywa pomimo tego, 
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że przychody wzrastają z roku na rok i to znacznie, a zadłużenie cyt. „stoi jak na razie”, czyli 

parytet zobowiązań do przychodów cały czas jest korzystny. Jedyny wskaźnik, to wskaźnik 

efektywności, czyli realizacji należności, ale głównie chodzi o realizację zobowiązań i wskaźnik 

efektywności, jako rotacji należności w dniach to 3 punkty, bowiem osiągnięto wskaźnik 26, 

ale najważniejszy jest wskaźnik zobowiązań w dniach, który wyniósł 23  

i uzyskano ocenę 7 punktów, co oznacza, że pomimo tego, że wskaźnik I mówi, że szpital nie 

ma zysku, wskaźnik II, że nie ma płynności, wskaźnik III, że jest duże zadłużenie to wskaźnik 

efektywności pokazuje, że pomimo tego, że cyt. „nic nie mamy to jesteśmy wiarygodni”. 

Pytanie jak to się robi, to robi wszystko, aby być wiarygodnym, nie tylko wiarygodnym pod 

względem medycznym, ale i pod względem ekonomicznym, czyli pomimo tego, że ZOZ ma 

zadłużenie, nie ma zysku i nie ma płynności to da się zarządzać, ale tak jest w szpitalach. 

Dlatego w punktacji uzyskanej za rok 2022 jest 10 punktów. Wykonano w kolejnych latach 

analizę, bo do tego obliguje ustawa tj. do realizacji i prognozowania przyszłych wyników 

finansowych. Prognozy opierają się o sytuację bieżącą i historyczną, choć nie wie, jakie będą 

podwyżki kontraktów w tym roku, mniej więcej wie tylko, jakie będą podwyżki wynagrodzeń  

w tym roku, w związku, z czym założono milcząco, że w 2023 r., wynik finansowy będzie na 

poziomie minus 6 mln zł, w 2024 r. na poziomie minus 3,1 mln zł, a w 2025 r. minus  

1,6 mln zł i jest to założenie, i z tych założeń i innych wskaźników obliczano te same oceny 

punktowe i suma punktów w 2022 r. była 10, w 2023 r. też będzie 10, w 2024 r. będzie 13  

i w 2025 r. będzie też 13. Myśli, że w zależności od tego jak będzie realizowany przychód 

szpitala może się okazać, że w 2024 r. i 2025 r. po oddaniu termomodernizacji szpitala, tej 

dużej inwestycji, wskaźnik z 13 może osiągnąć wartość 16-17 punktów, uzależnione jest to od 

innych parametrów bilansu, na razie tak zostało to założone. Nadmienił, iż z tych informacji 

pełny zakres objaśnień był jeszcze wskazywany, ale ogólnie chodzi o to, aby przedstawić jak 

punktacyjnie z roku na rok sytuacja się polepsza lub pogarsza. 

Pan Zbigniew Krzysiek wskazał, iż zawsze kredyty w poprzedniej kadencji i tej wcześniejszej 

wzbudzały wiele emocji wśród radnych. Pamięta w poprzedniej kadencji kredyt, który miał być 

poręczony przez Starostwo Powiatowe czy wyrażona zgoda przez Zarząd Powiatu, wzbudzał 

wiele emocji, ówczesny Zarząd chciał tak rozsądnie niższą kwotę, opozycja, a w tej chwili 

Panowie rządzący, chcieli wyższą kwotę. W 2019 r. ZOZ zaciągnął 4 mln zł kredytu,  

w 2020 r. 10 mln zł kredytu i 2021 r. 10 mln zł kredytu. Natomiast z tego, co wie kredyt  

z 2021 r. nie został w całości wykorzystany. Zapytał, na co głównie te kredyty zostały 

przeznaczone i skonsumowane. 

Pan Paweł Strączyński wskazał, iż ma pytanie odnośnie sprawozdania przedłożonego przez  

p. Dyrektora ZOZ i omawianego na Komisji Budżetu, jak również na dzisiejszej sesji.  

Na posiedzeniu Komisji p. Dyrektor dość szczegółowo omawiał problemy, jak sobie radzi  

z bieżącą sytuacją szpitala, która w jego ocenie jest trudna i myśli, że w ocenie p. Dyrektora 

również, natomiast te działania, które podejmuje p. Dyrektor Krupa w jego ocenie są 

działaniami pozytywnymi, ponieważ ta sytuacja, która jest na tę chwilę ogólnie w służbie 

zdrowia i finansowaniu służby zdrowia u nas w kraju, wymaga niezłej szermierki na każdym 

polu, aby takie placówki jak nasz szpital mógł dalej funkcjonować. Myśli, że te kredyty  

i pożyczki, o których wspominał radny Zbigniew Krzysiek są po coś zaciągane i myśli, że Pan 

Dyrektor się do tego odniesie. Uważa, że kredyty pozwalają utrzymywać się tej placówce  

cyt. „ na powierzchni”. Prowadzenie tego szpitala w obecnej strukturze wymaga kosztów, ale 

jednocześnie również kosztów zatrudnienia lekarzy i obsady, która musi być, aby wszystkie 

obszary, które są obecne w szpitalu mogły funkcjonować i również wypracowywać kontrakt. 

Na posiedzeniu Komisji p. Dyrektor również omawiał kwestię finansowania z NFZ, że te 

płatności są dosyć niestabilne, jest wiele niewiadomych w kontekście wypłacania środków, 
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również wypłacania środków za nadwykonania, które szpital wykonuje. Uważa, że jest  

to pozytywne gdyż jeżeli szpital chce zwiększyć kontrakt i ryczałt to musi wykonywać 

procedury medyczne, bo jeżeli nie będą wykonywanie to nie można liczyć na  zwiększenie 

ryczałtu, co jest oczywiste i normalne. Wskazał, iż ważnym aspektem jest aspekt społeczny, 

ponieważ pacjenci przychodzą i chcą być obsłużeni i jednak jest to wizerunkowo pozytywne, 

że te działania w szpitalu są podejmowane. Natomiast rzeczywiście ilość zaciąganych 

kredytów i kwoty budzą obawę o dalszą przyszłość, na pewno są one niezbędne, dlatego, że 

gdyby nie było tych pieniędzy to domniemywa, że p. Dyrektor nie miał by środków na zapłatę 

zobowiązań krótkoterminowych, wymagalnych, a co za tym idzie koszty funkcjonowania tej 

placówki byłyby generowane na dużo wyższym poziomie, ale myśli, że jest to potrzebne  

i niezbędne. Natomiast ma pytanie do p. Dyrektora w kontekście sprawozdania i następnego 

punktu, a chodzi o sytuację finansową za 2022 r. tj. w grudniu 2022 r. na sesji rady powiatu 

zadał pytanie p. Dyrektorowi, na jakim poziomie przewiduje wynik finansowy za 2022 rok  

i wówczas uzyskał odpowiedź, że jest już sprawozdawczość za 11 miesięcy i wynik finansowy 

jest na poziomie niespełna 3 mln zł na minusie, a rokowanie p. Dyrektora na zamknięcie tego 

wyniku było na poziomie 4,4 mln zł, takiej informacji udzielił mu p. Dyrektor na sesji, po czym 

w lutym lub marcu 2023 r. radni otrzymali informację o wyniku finansowym szpitala za 2022 r., 

który wyniósł 2,4 mln zł. Zapytał, co się zadziało takiego w szpitalu, że to przewidywanie  

p. Dyrektora, bo rozumie, że 11 miesięcy sprawozdawczości, która jest praktycznie pełną 

sprawozdawczością finansową placówki, a sam zarządza spółką i tak naprawdę w tym 

ostatnim miesiącu nie za wiele się może zmienić, ale w tym wypadku specyfika płatności jest 

różna. Prosi o odpowiedź na pytanie, co takiego zadziało się w miesiącu grudniu, że ten wynik  

z rokowanego 4,5 mln zł na minusie zrobił się 2,4 mln zł, mimo, że za 11 miesięcy była to 

kwota na poziomie blisko 3 mln zł na minusie. Dodał, iż jest to dla niego dość zaskakujące  

i prosi p. Dyrektora o odpowiedź na pytanie. Ponadto odniósł się w kontekście bieżącego roku, 

gdyż jest już sprawozdawczość za pierwsze trzy miesiące tj. I kwartał 2023 r., i jaki jest wynik 

finansowy szpitala i za trzy miesiące ta strata jest wygenerowana na poziomie ok. 3,4 mln zł 

na minusie i ta strata jest szokująca dla niego i nie tylko. Ma nadzieję, że dalsze okresy 

przyniosą zysk, aby ta strata się ustabilizowała, bo uważa, że p. Dyrektor podejmuje wiele 

pozytywnych działań w kontekście inwestycji, powiększania majątku szpitala i jest to bardzo 

ważne, bo żeby leczyć pacjentów i zapewnić im lepszy standard leczenia trzeba doposażać 

szpital i dysponować sprzętem, ale nowe inwestycje to też koszty, bo amortyzacja to jest spory 

koszt mimo, że amortyzacja zgodnie z przepisami prawa może posłużyć później do pokrycia 

ujemnego wyniku finansowego danej placówki, niemniej te inwestycje są ważne i potrzebne  

i chce, aby p. Dyrektor również określił na przyszłość co może tutaj ewentualnie się zadziać. 

Przypomniał, że inwestycje są ważne, natomiast na działalność bieżącą szpitala są potrzebne 

środki na wypłatę wynagrodzeń i podstawowe koszty oraz zachowanie płynności finansowej, 

a ta płynność jest zaburzona i p. Dyrektor musi ratować tę sytuację na bieżąco, trudno się 

dziwić zresztą, ale to rzeczywiście niepokoi. 

Pan Rafał Krupa odniósł się do interpelacji Radnego Zbigniewa Krzyska w zakresie kredytów 

i pożyczek i istotnie pożyczka w 2019 r. to 4 mln zł, w 2020 r. 10 mln zł i w 2021 r. 10 mln zł,  

z czego pozostało jeszcze do wykorzystania około 3,5 mln zł, gdyż jest to pożyczka 

uruchamiana w ramach potrzeb. Wskazał, iż zostały one wykorzystane głównie na spłatę 

zobowiązań szpitala i to jest celem tych pożyczek. Natomiast, w kwestii tego, co powiedział 

Radny p. Strączyński, że kredyty budzą obawy, zapytał czy Radni mają jakiś pomysł, w jaki 

sposób te zobowiązania cyt. „znieść ze szpitala”, i jeżeli są jakieś pomysły to jest otwarty. 

Dodał, iż nie jest cudotwórcą i nie jest w stanie nawet za 4 lata spłacić tych zobowiązań. 

Natomiast w 2019 r. zobowiązania szpitala podlegające spłacie to była kwota 37 mln zł, przy 
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przychodzie rocznym też 37 mln zł, czyli miał tyle pieniędzy w roku ile kredytów. Poprosił, aby 

wyobrazić sobie sytuację, że zarabiamy miesięcznie 3 tys. zł i mamy 3 tys. zł kredytów i jak to 

jest łatwo spłacić, mowa o 3 tys. zł w układzie rocznym, czyli 3 tys. zł razy 12. Natomiast, jeżeli 

chodzi o bieżący rok, podkreśli, że zakończył rok z zobowiązaniami na poziomie  

34,5 mln zł tj. zobowiązaniami podlegającymi spłacie bez funduszy zewnętrznych, bez 

międzyokresowych, a przychody to kwota 71 mln zł i co by było gdyby przychodów było  

71 mln zł i 71 mln zł zobowiązań to tak jak cztery lata temu, więc można zaobserwować czy 

parytet zobowiązań do przychodów maleje, rośnie czy jest neutralny i nie chce podpowiadać. 

Dlatego pytanie o bezpieczeństwo, to tak jak przed chwilą powiedział we wskaźnikach,  

to wskaźniki same pokazują, że bezpiecznie nie jest, gdyby było bezpiecznie to by dziś nie 

rozmawiali i przegłosowali tak jak poprzednie punkty i niebyło by problemów. Pracuje nad tym, 

aby nie ograniczać działalności, 84 umowy podpisane z nowymi lekarzami za 4 lata  

oraz zwiększanie ile się da przychodów i dlatego ta wiarygodność, o której mówił w punkcie 3, 

że mamy gdzieś tą wiarygodność pomimo tego, że się nie da to między innymi dzięki 

pożyczkom. Podkreślił, że jeżeli chodzi o kwestię opinii Rady Społecznej jest to tylko opinia, 

jeżeli chodzi o pożyczki, to nie jest decyzja, a decyzja jest dyrektora to dyrektor musi 

zabezpieczyć parametry swojego szpitala głównie dla potrzeb zakupu medykamentów, 

materiałów operacyjnych oraz oczywiście pracowników i innych kosztów związanych  

z funkcjonowaniem szpitala, to jest problem dyrektora, a nie Rady Społecznej, bezpośrednio 

nie Rady Powiatu, Rada Powiatu akceptuje bądź nieakceptacje sprawozdanie, które dyrektor 

przedstawia. Natomiast niepokoje są zawsze, uważa, że na razie na tym etapie ma punkty, 

nad którymi pracuje i efektów może nie widać albo są małe, natomiast nie poddaje się w tym 

działaniu. Radny Strączyński szeroko mówił o kredytach, pożyczkach czy finansowaniu z NFZ 

m.in. o nadwykonaniach. Wskazał, iż finansowanie z NFZ jest dość nieprzewidywalne,  

a związane to jest z tym, że jak zaobserwujemy kilka sprawozdań po I kwartale, po 4 czy 5 

miesiącach to zauważalnym jest, że rok do roku w żadnym miesiącu, a on nie pamięta takiego 

roku nawet z jego starego doświadczenia, żeby na początku roku gdzieś był bardzo dobry 

wynik finansowy, tak się nie da, gdyż NFZ bazuje przyznając wyceny na roku poprzednim, nie 

waloryzując go, ani nie uwzględniając nadwykonań, które zostały zapłacone w ostatnim 

kwartale albo za ostatni kwartał i dlatego te przychody w I kwartale ewentualnie po pierwszych 

4 miesiącach niestety zawsze są cyt. „kulawe” i zawsze obserwujemy wynik finansowy  

na minusie. Wskazał, iż tutaj należy od razu przejść do pytania, które Radny zadał 30 grudnia 

na ostatniej sesji tj. dyrektor szpitala działa w oparciu o dwa dokumenty, nie mówi tu o aktach 

prawnych tylko o aktach wewnętrznych, które mówią o gospodarce finansowej i są to: plan 

finansowy i plan inwestycyjny. W planie finansowym w każdej z pozycji nie można przekroczyć 

określonych parametrów i na podstawie tych dwóch dokumentów szpital musi znaleźć  

się w określonej granicy. Jeżeli nie wiemy jak NFZ do końca będzie płacił to nie można 

zakładać wyników finansowych. W ubiegłym roku faktycznie na koniec 30 listopada było  

3 mln zł na minusie, a istotnie plan był 4,4 mln zł, natomiast w między czasie i nie w grudniu  

i nie w styczniu, a dopiero w lutym lub marcu zostały zapłacone nadwykonania, a pieniądze  

z nadwykonań przyszły o ile dobrze pamięta w ostatnim tygodniu albo dwa tygodnie przed 

końcem okresu sprawozdawczego. W związku, z czym nadwykonania pokryły ujemny wynik, 

poza tym jeszcze zaktualizowano rezerwy na zobowiązania w taki sposób, że wynik finansowy 

to kwota 2,4 mln zł i myśli, że trzeba się z tego cieszyć, że to nie kwota 4,4 mln zł, a kwota  

2,4 mln zł na minusie, która dodatkowo mieści się minimalnie w amortyzacji, przez co dziś nie 

jest głosowane pokrycie ujemnego wyniku finansowego, bo takiego wyniku finansowego nie 

ma. Podobnie jest z bieżącym rokiem, za trzy miesiące cyt. „jak zajrzymy” do rachunku 

wyników za pierwsze trzy miesiące, to jest 3,4 mln zł na minusie, sam kwiecień po podliczeniu 
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to kwota na minusie 182 000 zł. Pytanie, co się stało, że w kwietniu w jednym miesiącu tylko 

taka kwota, a w pozostałych miesiącach na minusie przeszło po 1 mln zł, a to, dlatego gdyż 

przyszła części nadwykonań za I kwartał, natomiast druga część nadwykonań z I kwartału jest 

już wyfakturaowana, ale będzie dopiero zaksięgowana w miesiącu maju i dopiero maj pokaże 

jaka jest sytuacja. Wskazał, iż znowu będą kolejne środki na zmianę finansowania, ale nie wie, 

jaka to jest kwota. Dodał, iż to nie jest absolutnie żadna złośliwość, nawet przekazywane,  

co miesiąc wyniki finansowe dla potrzeb radnych i Zarządu, są tylko i wyłącznie poglądowe,  

a po to jest zamknięcie roku bilansowego, po to jest sprawozdanie z działalności, które dziś 

będzie głosowane, potwierdzone przez biegłego rewidenta, że to dopiero jest dokumentem 

mówiącym o faktycznych przychodach, faktycznych kosztach, faktycznym wyniku finansowym 

i faktycznym zadłużeniu.   

Pan Sławomir Owczarek odniósł się pod kątem odpowiedzi, które padły na mównicy i poprosił 

p. Dyrektora ZOZ o niekomentowanie cyt. „pod nosem” wypowiedzi Radnych, bowiem  

w czasie zadawania pytań i wypowiedzi oraz całego wątku poruszanego przez Pawła 

Strączyńskiego, padły z tamtej strony słowa, że cyt. „przecież tłumaczyłem to na Komisji”. Nikt 

nie neguje tego, że p. Dyrektor tłumaczył to na Komisji, natomiast tak jak wcześniej mówił już 

przy tej mównicy, ta sesja jest nie tylko dla radnych, ale i dla kierowników  

oraz mieszkańców, dlatego poprosił o wstrzymanie się z komentarzem i merytoryczne 

odpowiedzi. Wskazał, iż to nie jest złośliwość w stosunku do p. Dyrektora, bo on też na Komisji 

poruszał pewną rzecz, którą również mógłby poruszyć dzisiaj, a nie porusza, postara się, aby 

pewne rzeczy nie wychodziły gdzieś tam, skoro nie muszą i są w jego mniemaniu 

drobnostkami, chociaż można by też zrobić z tego aferę i przypuszcza, że niektórzy z Radnych, 

którzy są w tej chwili na tej sali, albo nawet tych, których tu nie ma robiliby z tego aferę, on się 

nie obraża. Natomiast odnosząc się do wypowiedzi p. Dyrektora o zobowiązaniach  

i przychodach po 37 mln zł to rozumie, że to było mniej więcej na poziomie końca 2018 r.,  

a obecnie p. Dyrektor mówi, że zobowiązania to 34,5 mln zł na koniec 2022 r., a przychody  

71 mln zł i to się zgadza, są to cyferki wszystkie do zweryfikowania, a on swego czasu 

zweryfikował wszystkie sprawozdania finansowe, które były dostępne w biuletynie informacji 

publicznej i też ma takie zestawienie, natomiast p. Dyrektor, troszkę tu tak jak w każdej 

statystyce pokazuje się to, co się chce pokazywać, co ładnie wychodzi, bo to, że przychody 

były 37 mln zł nikt tego nie neguje, w tej chwili są 71 mln zł, tylko w sumie przez całe lata i tak 

zawsze jest na minusie. Na przestrzeni od 1999 r., odkąd jest powiat, były chyba dwa lata 

może trzy, gdzie zobowiązania i rezerwy na zobowiązania spadły, ale ma takie zestawienia, 

do których zawsze może wrócić, zresztą p. Dyrektor pewnie też wie. Natomiast to,  

że przychody wynoszą, aż 71 mln zł, ale strata i tak jest za ubiegły rok ponad 2 mln zł, więc 

jednocześnie należy mówić o kosztach jakie są w danym roku, bo są jeszcze koszty i to,  

że jest 71 mln zł przychodów, to wszystko fajnie, ale jeśli wydatków jest w tym czasie 74 mln 

zł to chwała, że rośnie, ale rośnie to dlatego, że wzrasta kontrakt, że jest inflacja i inne rzeczy, 

ale jednocześnie rosną koszty tj. pensje, energia elektryczna, ogrzewanie, każda jedna rzecz 

i nie ma jakiejś rzeczy która by chyba w ostatnich latach staniała. Nie jest to pretensja do  

p. Dyrektora tylko czasami jest to mówienie półprawd albo zaakcentowanie tego, co  

p. Dyrektorowi pasuje i nie oczekuje riposty ze strony p. Dyrektora, bo wszyscy wiedzą, o co 

chodzi, a p. Dyrektor przedstawił pewne rzeczy i on ich nie neguje, natomiast mówi teraz  

o innych o tych, o których p. Dyrektor nie powiedział np. o występujących kosztach znacznie 

na pewno większych w roku 2022 niż w 2018 r. 

Pan Rafał Krupa wskazał, iż należy obliczyć, jaki jest procent straty do przychodów. 

Pan Sławomir Owczarek stwierdził, że można o tym dyskutować, on może też przyprowadzić 

jakiegoś ekonomistę czy finansistę, bo on akurat nie jest taką osobą i sam przyznawał się 
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wielokrotnie z tej mównicy i nie tylko, że nie zna się na wszystkim, bo nie ma ludzi, którzy znają 

się na wszystkim. Natomiast cała księgowość w ZOZ-ie, a księgowość każdego z nas  

w domu trochę inaczej wygląda i cyt. „jak mamy dług, powiedzmy ktoś wziął 100 tys. zł kredytu 

w banku na ileś lat to dobrze wie ile ma spłacić i z tyłu głowy ma, że to jest dług,  

a tutaj to jest amortyzacja to tamto, tu wchodzi, tu się pokrywa, tu nie ma straty” i to jest właśnie 

księgowość budżetowa w ZOZ-ach i to trochę inaczej wygląda. Każdy może to interpretować 

jak mu się podoba i jak chce, a wszyscy się chyba zgadzamy, że sytuacja nie jest łatwa i on  

nie mówi nic przeciwko p. Dyrektorowi, bo akurat p. Dyrektor tak jak powiedział Paweł 

Strączyński, potrafi tutaj tak lawirować w tej naprawdę trudnej sytuacji, że utrzymujemy ten 

ZOZ na powierzchni, tzn. p. Dyrektor go utrzymuje na powierzchni, to nie Radni, bo Rada w 

zasadzie nic do tego nie ma i chwała p. Dyrektorowi i całym służbom księgowym, że  

p. Dyrektor jakoś sobie z tym radzi. Wskazał, iż jeśli nic się nie zmieni systemowo w kraju, nie 

wzrosną znacznie kontrakty i nie będzie faktycznie tak, że kontrakt chociaż pokryje wszystkie 

koszty, już nie mówi o tym, żeby ZOZ zarabiał, bo ZOZ nie jest powołany do tego aby zarabiał 

tylko, żeby p. Dyrektor nie musiał się martwić czy NFZ zapłaci za nadwykonania, czy też nie 

zapłaci, ile procent zapłaci z tych nadwykoanań, a czy jak zapłaci to nie przyjedzie za tydzień 

na kontrole i znajdzie cyt. „różnych cudów, że to źle, tamto niedobrze” oraz nie nałoży kary.  

Pan Paweł Strączyński wskazał, iż zadając p. Dyrektorowi pytania, zadawał je po to, żeby 

uzyskać na nie odpowiedzi, a nie po to, aby p. Dyrektor próbował go atakować, a jego intencją 

nie było to, żeby zarzucać cokolwiek p. Dyrektorowi. Wskazał, iż p. Dyrektor mówił, że nie 

spłacił wszystkich kredytów, a przecież on od p. Dyrektora tego nie oczekuje. Po prostu zapytał 

o daną sytuację i co się wtedy zadziało i tylko tyle, chciał odpowiedzi i przyjął ją, ale nie 

zarzucał tego żeby p. Dyrektor wszystko spłacił i uregulował w miesiąc czy rok. Odniósł się do 

jednej rzeczy, o której powiedział p. Dyrektor, że początek roku jest zawsze trudny i zawsze  

ta strata w szpitalu jest generowana i jak porównał początek 2022 roku to ta strata była na 

poziomie 1 mln zł za pierwsze trzy miesiące, a teraz jest na poziomie 3,5 mln zł i stąd jego 

obawa i stąd jego pytanie, tylko tyle, ale chyba, aż tyle.  

Pan Sławomir Owczarek poprosił, aby p. Starosta odniósł się w kilku słowach do uchwały  

oraz do załącznika. Jak p. Starosta, jako Przewodniczący Zarządu z pewnością też debatowali 

nad tym, jak widzi tę sytuację ZOZ-u na przestrzeni ostatnich kilku lat, gdzie już sam 

odpowiada za sytuację w ZOZ-ie, jakie widzi zagrożenia, perspektywy rozwojowe. Prosi  

o kilka zdań w tym temacie. Rozumie, że raport o sytuacji to dokument przygotowany przez  

p. Starostę i ze wskaźnikami się nie dyskutuje, bo są odpowiednie przepisy, które o tym mówią, 

ale już sam załącznik jest chyba dziełem Zarządu i chce kilka zdań ogólnych usłyszeć  

od p. Starosty na ten temat, ale takich, z których wyniknie, jakie jest stanowisko Zarządu, jak 

widzi tę sytuację, czy widzi poprawę czy też zagrożenia i gdzie są te zagrożenia, gdzie są 

plusy i gdzie widzi jakieś „jaskółki”, że będzie dobrze. 

Pan Starosta wskazał, iż na pewno to, co już p. Dyrektor powiedział, jednym z ważniejszych 

aspektów jest aspekt społeczny i na to powinno się kłaść główny ciężar. Na dzień dzisiejszy 

działalność szpitala nie jest zagrożona, nie ma też zagrożeń zlikwidowania jakiegoś oddziału, 

a wręcz przeciwnie oddziały są przebudowywane i idzie to w dobrym kierunku. Liczba 

fachowców dzięki p. Dyrektorowi zwiększa się i wie, że jeszcze są braki lekarzy, ale uważa, 

że w niedługim czasie te braki zostaną uzupełnione i lekarze przyjdą, aby świadczyć usługi. 

Natomiast, jeżeli chodzi o szpitale, to są dwa podejścia do szpitali i na Komisji była o tym 

dyskusja, nie będzie tu mówił, kto o tym mówił, bo to jest nieważne, a podejścia do szpitali są 

takie, że szpitale powinny być tylko w wielkich aglomeracjach, czyli Kielce, Warszawa, Łódź, 

a reszta, czyli w powiatach, zrobić domy pomocy społecznej i z takim poglądem się nie zgadza. 

Uważa, że mieszkańcy powiatów również zasługują na to, żeby mogli w swoim środowisku 
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leczyć się w tych szpitalach i żeby mogli korzystać z usług lekarzy i nic dobrego to nie będzie 

wróżyło, jeżeli będą zrobione tylko aglomeracje centralne i zrobione będą specjalistyczne 

szpitale w miastach wojewódzkich, ponieważ wiadomo jak funkcjonuje transport i mówi to na 

przykładzie Włoszczowy, w innych miejscowościach jest tak samo gdyż, jako powiat 

włoszczowski nie odbiega od nich. Wiadomym jest jak można dostać się do dworca PKP, aby 

później dojechać do Kielc, sam wielokrotnie musi jechać na dworzec PKP, żeby przywieźć 

osobę, która wraca ze szpitala onkologicznego i kto wróci busem to wróci busem, a jak już 

wróci pociągiem to dojazd z dworca PKP do miasta jest bardzo trudny. Nie mówi tego tylko 

jako o Włoszczowie, bo to jest właśnie problem małych miasteczek i miast powiatowych. 

Dlatego uważa, że polityka prowadzona przez p. Dyrektora jest prawidłowa, a Zarząd 

wspomaga p. Dyrektora w tych działaniach i dopóki będą, to będą starać się, żeby ten szpital 

funkcjonował i rozwijał się. Ma nadzieję, a wszyscy telewizję oglądają, że podejmowane są 

różne działania i nie dotyczy to tylko naszego szpitala, ale większości szpitali powiatowych, że 

podejmowane są działania, które mają na celu poprawę sytuacji finansowej szpitali. 

Wielokrotnie zastanawiał się i wie, że to, co powie nie jest bardzo popularne, ale faktycznie 

mówimy o wzroście świadczeń czyli większa wycena za świadczenia i tak to jest jakiś kierunek 

tylko on z p. Dyrektorem rozmawiał, że to jest może i słuszny kierunek, ale jeżeli chodzi  

o inflację, bo jeżeli chodzi o wzrost wynagrodzenia to za wzrostem wynagrodzenia, na który 

powiat nie mam wpływu, a p. Dyrektor również nie ma wpływu, powinny iść dodatkowe środki 

czyli środki, które rekompensują podwyżkę wynagrodzeń i to będzie miało jakiś sens,  

a jeżeli będą wzrastały tylko świadczenia i to jest to co on myśli, to nigdy nie dogonimy i nigdy 

nie będzie tak, że nie tylko włoszczowski szpital, ale i szpitale powiatowe wyjdą na prostą. 

Dlatego na pytanie radnego odpowie krótko i zwięźle, że należy trzymać ten kierunek, który 

jest teraz, bo jak coś zostanie zamknięte to otwarcie będzie bardzo trudne i dopóki się da to 

szpital powinien funkcjonować i nie ograniczać go, a wręcz przeciwnie rozwijać jego 

działalność ze względów głównie społecznych. Myśli, że jak wspólnie będą tak jak do tej pory 

jest to czynili to dadzą radę i ten szpital będzie się rozwijał i będzie służył społeczności.  

Pan Sławomir Owczarek podziękował p. Staroście za wypowiedź, bo w dużej części była ona 

bardzo merytoryczna, ale nikt nie mówił o zamykaniu oddziałów i nie wie czy to się jego tyczy. 

Druga rzecz, co ma dworcówka do ZOZ-u, a trzecia to, to co p. Starosta powiedział, że nie 

będzie mówił cyt. „kto to poruszał takie tematy, czy kto ma takie pomysły” i powiedział, że  

to nie są jego pomysły i że za takimi rzeczami zabiega, natomiast poruszał je na Komisji, 

bowiem wyczytał je w pewnych monografiach i zestawieniach, które są dostępne w Internecie 

i to nie są jego pomysł i że za takimi rzeczami zabiega, natomiast cyt. „jak już coś mówimy to 

mówmy”, gdyż p. Starosta zasugerował, że to był jego pomysł i że to on będzie dążył do czegoś 

takiego, nie to nie jest jego pomysł, natomiast takie pomysły przewijają się w Internecie,  

a pomysły są najróżniejsze i on tylko powiedział o jednym z pomysłów, które funkcjonują  

i cyt. „oby to nie zdążyło się za naszego życia”, a jak się czyta takie analizy to cyt. „ jemu też 

z jednej strony się włos na głowie jeży”, bo skoro mamy iść w tym kierunku, że tu będzie tylko 

diagnostyka i powiedzmy jeden jakiś podstawowy oddział, a reszta to ma być bardzo dobra 

diagnostyka i odsyłanie do szpitali specjalistycznych, tego nie wie, nie jest fachowcem i nie 

jest w stanie się wypowiedzieć na taki temat, czy to jest dobry kierunek, czy też nie, a na jego 

wiedzę, którą posiada, to nie do końca i chyba nie w tym kierunku powinno to iść. Natomiast 

myśli, że nawet jeśli, to cyt. „pewnie nie za naszego życia”, ale prosi nie utożsamiać go z tym 

pomysłem, bo to jest taka cyt. ”troszeczkę wrzutka niby nie powiem, kto ale pewnie się 

domyślicie, kto ma taki pomysł” i dodał, że to nie jest jego pomysł. 

Pan Przewodniczący wskazał, iż omawiany jest temat społecznie istotny, a koszty są również 

wysokie, niemniej jednak we wspieraniu w zakresie oprócz tego, że finansowanie kosztuje tyle 
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ile kosztuje i leczenie kosztować będzie, należy mieć świadomość, że każdemu pesel po 

każdym roku przybywa i wcześniej czy później z medycznych usług korzystać będziemy, 

czego nie życzy, ale niestety tak to mniej więcej wygląda. Zwrócił się do p. Dyrektora i wskazał, 

iż  

w ramach wymiany poglądów, to p. Dyrektor, jako jednostka świadcząca usługi medyczne, 

kredytuje 26 dni i za swoją usługę otrzymuje środki, a w 23 wywiązuje się z należności i jest 

to chwalebny kierunek, ale ma życzenie, żeby najpierw p. Dyrektor otrzymał, a potem płacił, 

referując to zagadnienie jak najprościej. Ponadto wskazał, iż trzeba robić wszystko, aby 

próbować się zbilansować na działalności podstawowej i jeśli to uda się osiągnąć to myśli,  

że cyt. „damy radę i będziemy mogli spokojnie patrzeć w przyszłość”. Nadmienił, iż wszyscy 

wiemy, że sytuacja służby zdrowia jest trudna, ale szpital jest na powierzchni, choć wskaźniki 

nie są rewelacyjne, ale nikt od p. Dyrektora nie oczekuje cudotwórcy, bo zadłużenie robi swoje,  

a tym bardziej przy dzisiejszej stopie oprocentowania itd., i to jest dość ogromny ciężar.  

Ma nadzieję, że dyskusje, które tu miały miejsce, jedynie wzmacniają p. Dyrektora i oczekuje 

jeszcze intensywniejszej pracy na rzecz społeczeństwa powiatu włoszczowskiego. 

Pan Wicestarosta odniósł się do sprawy kredytów i jako były już Przewodniczący Rady 

Społecznej ZOZ tej kadencji oraz i na pewno w poprzedniej, były to ciężkie decyzje. Jeżeli 

chodzi o Radę Społeczną, każdy kredyt został zaopiniowany pozytywnie. Na posiedzeniach 

Rady Społecznej dyskutowano, co zrobić, jak polepszyć, w którym kierunku iść. Kredyty były 

brane od wielu, wielu lat, więc jeżeli chodzi o sytuację 5 –letnią, łączne kredyty są w wysokości 

29 330 000 zł i są one mniejsze niż w latach poprzednich. Może nie ma się, z czego cieszyć, 

ale w tym trudnym okresie pandemii, gdzie wszyscy widzieli, co się działo i jaka była sytuacja 

bardzo ciężka i jako już były Przewodniczący Rady Społecznej, ale jeszcze, jako Wicestarosta 

odpowiadający za ZOZ, chciałby podziękować p. Dyrektorowi i pracownikom, ponieważ włożyli 

ogromny wkład w to, aby przez tą ciężką sytuację przejść, dla Zarządu również nie jest  

to łatwe. Myśli, że te informacje, które dokładnie z tego tygodnia informują, że będzie 

zwiększony ryczałt i będą dodatkowe środki również dla szpitali powiatowych, a jest to kwota 

około 5 mld zł jeszcze w tym roku na działalność podstawową i również będą pokryte koszty 

związane z inflacją, takie są zapowiedzi Ministra Zdrowia i oczekują, że tak będzie. Zapytał 

czy p. Dyrektor pod jego nieobecność, mówił o wyniku finansowym za I kwartał br.,  

i o otrzymanych dodatkowych środkach. 

Pan Rafał Krupa odpowiedział, że tak. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu 13 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/322/23 w sprawie oceny sytuacji 

ekonomiczno - finansowej Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie, którą załącza się  

do protokołu.  

 

Do punktu 10-go podpunktu 5-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że na pytania zadawane do projektu uchwały w sprawie 

zatwierdzenia rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej we 

Włoszczowie za 2022 rok, odpowiadać będzie Główna Księgowa ZOZ lub p. Dyrektor ZOZ. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 
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Rada Powiatu 13 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/323/23 w sprawie zatwierdzenia 

rocznego sprawozdania finansowego Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie za 2022 

rok, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 10-go podpunktu 6-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmiany w Statucie Zespołu 

Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie - Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II, został radnym 

przekazany i omawiany na Komisjach. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. 

Pytań nie było. 

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu 13 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/324/23 w sprawie zmiany w Statucie 

Zespołu Opieki Zdrowotnej we Włoszczowie - Szpitala Powiatowego im. Jana Pawła II, którą 

załącza się do protokołu.  

 

 

Do punktu 10-go podpunktu 7-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie 

Powiatowego Centrum Kulturalno - Rekreacyjnego we Włoszczowie, został omówiony  

na Komisjach. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. 

Pytań nie było. 

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu 12 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/325/23 w sprawie zmian w Statucie 

Powiatowego Centrum Kulturalno - Rekreacyjnego we Włoszczowie, którą załącza się  

do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny. 

 

Do punktu 10-go podpunktu 8-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie zmian w Statucie 

Młodzieżowej Rady Powiatu Włoszczowskiego został radnym przekazany wraz z materiałami 

na sesję. Zapytał, czy do projektu uchwały są pytania. 

Pytań nie było.   

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał 

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu 13 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/326/23 w sprawie zmian w Statucie 

Młodzieżowej Rady Powiatu Włoszczowskiego, którą załącza się do protokołu.  

 

Do punktu 10-go podpunktu 9-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Wawrzyńca w Kluczewsku dotacji z budżetu Powiatu 

Włoszczowskiego, został omówiony na posiedzeniach Komisji. Zapytał czy są pytania do 

projektu uchwały.  

Pytań nie było.  

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 
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Rada Powiatu 13 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/327/23 w sprawie udzielenia Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Wawrzyńca w Kluczewsku dotacji z budżetu Powiatu 

Włoszczowskiego, którą załącza się do protokołu. 

 

Do punktu 10-go podpunktu 10-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie udzielenia Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Doroty dz. m. i Św. Tekli dz. w Krasocinie dotacji z budżetu 

Powiatu Włoszczowskiego został omówiony na posiedzeniach Komisji. Zapytał czy są pytania 

do projektu uchwały.  

Pytań nie było.  

Pan Jarosław Krzyżanowski Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytał  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu 12 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/328/23 w sprawie udzielenia Parafii 

Rzymskokatolickiej pw. Św. Doroty dz. m. i Św. Tekli dz. w Krasocinie dotacji z budżetu 

Powiatu Włoszczowskiego, którą załącza się do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył 

jeden radny. 

 

Do punktu 10-go podpunktu 11-go/ 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na 

wynajem lokalu użytkowego w Starostwie Powiatowym we Włoszczowie będącego częścią 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włoszczowskiego został przekazany radnym 

wraz z materiałami na sesję. Zapytał czy są pytania do projektu uchwały.  

Pytań nie było.  

Pani Aneta Jończyk Wiceprzewodnicząca Rady Powiatu Włoszczowskiego odczytała  

w/w projekt uchwały. 

 

Rada Powiatu 12 głosami "za" podjęła uchwałę Nr XLVII/329/23 w sprawie wyrażenia zgody 

na wynajem lokalu użytkowego w Starostwie Powiatowym we Włoszczowie będącego częścią 

nieruchomości stanowiącej własność Powiatu Włoszczowskiego, którą załącza się  

do protokołu. W głosowaniu nie uczestniczył jeden radny. 

 

Do punktu 11-go/ 

Pan Starosta poinformował, iż ŚZDW w Kielcach doszedł do kolejnego kroku i w dniu  

2 czerwca br. o godz. 12:00 w sali 110 Starostwa Powiatowego we Włoszczowie zostanie 

podpisana umowa pomiędzy wykonawcą wyłonionym w drodze przetargowej a ŚZDW  

w Kielcach na budowę drugiej nitki obwodnicy metodą „Zaprojektuj wybuduj” i jeżeli ktoś  

z obecnych będzie chciał uczestniczyć w tej uroczystości serdecznie zaprasza.  

Pan Przewodniczący podziękował p. Staroście za informację i życzył Zarządowi, aby miał 

więcej takich informacji do przekazywania. Zwrócił się do p. Dyrektora ZDP i poprosił  

o przyspieszenie remontów cząstkowych oraz po dokonaniu remontów przystąpienie  

do wykaszania poboczy. Wskazał, iż następna czterdziesta ósma sesja odbędzie się  

w ostatniej dekadzie miesiąca czerwca br.  

Pani Krystyna Kabała wskazała, iż na ostatniej sesji zwracała się do p. Dyrektora szpitala oraz 

do p. Starosty i p. Wicestarosty, że jest brak lekarzy. Podziękowała p. Staroście,  

p. Przewodniczącemu oraz p. Dyrektorowi, który w ostatniej rozmowie poinformował ją, że jest 

już laryngolog. Nadmieniła, iż ma uwagę tj. jedna z pracownic Starostwa powiedziała do niej, 
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że cyt. „ Pani Krysiu, pani sobie zapisuje wszystko na kartce” i to jest nieprawda gdyż  

nie zapisuje, ponieważ dorastając zawsze do niej mówiono cyt. „Krystyna Loska wystąp” i nie 

potrzebuje kartki. Zwraca się do p. Starosty, p. Wicestarosty, p. Przewodniczącego i do Rady 

Powiatu o uporządkowanie spraw geodezyjnych w Starostwie Powiatowym we Włoszczowie, 

ponieważ zbliżają się wybory, jest radca p. Budzikur, który pomoże rozwiązać wszystkie 

problemy, a jeśli nie pomoże rozwiązać wszystkich problemów to od tego jest poseł Bartłomiej 

Dorywalski, wykształcony prawnik i doktor, który pomoże. Kiedy z nim ostatnio rozmawiała  

to powiedział cyt. „Pani Krysiu w Starostwie Powiatowym jest Starosta od tego, żeby wszystkie 

sprawy uporządkował, kiedy dokumentację mu się przedstawia. Powiedział, jest Starosta 

uporządkuje wszystko”. Nie ma p. Krzyśka Radnego, który tutaj pracuje od 2006 r., kiedy 

zaczęły się sprawy geodezyjne, a o ile się nie myli to radca p. Budzikur prowadził te wszystkie 

sprawy. Zwróciła się jeszcze raz do Przewodniczącego Rady Powiatu oraz Starosty 

Włoszczowskiego i wskazała, iż zanim cyt. „dojdziemy do wyborów” należy uporządkować 

wszystkie sprawy, tak myśli i wie, że p. Starostę na to stać. Ponadto podziękowała 

Komendantowi Przyborowskiemu cyt. „że pilnuje naszego bezpieczeństwa”, ale ma również 

uwagę, aby Pan Komendant cyt. „szerzej otwierał oczy na świat” i pilnował bardziej 

bezpieczeństwa powiatu włoszczowskiego, bo ona mimo tego też ma szeroko oczy otwarte na 

świat i widzi coś niecoś, a Pan Przyborowski po to jest komendantem i p. Starosta czuwa nad 

tym wszystkim, że przypilnuje tego porządku. Podziękowała p. Komendantowi, że zatrzymuje 

drogowców i pilnuje tego wszystkiego, ale prosi żeby cyt. „szerzej rozszerzyć to w swoim 

zakresie”. Podziękowała również p. Przewodniczącemu, do którego nieraz dzwoni, bo chce 

zadać mu pytanie, ale nie odbiera od niej telefonu i nie wie, czy jest zajęty, czy jest w drodze, 

bo mówi do niej nieraz, że jest za kierownicą, a owszem niewolno odbierać telefonu za 

kierownicą, ale jak ona dzwoni, a on jest Przewodniczącym Rady Powiatu, to powinien odebrać 

od czasu do czasu ten telefon, bo może akurat ma jakiś problem, czy też chce zgłosić poważne 

rzeczy.  Radni po to zostali wybrani tutaj, p. Przewodniczący i p. Starosta, aby szerzej sprawy 

załatwiali i nie tak, że cyt. „przyjdziemy sobie na sesję porozmawiamy, pogadamy, 

pożartujemy, pośmiejemy się i to wszystko, to nie jest tak, mi się tak wydaje, bo ja obserwuję 

to wiele lat, wiele lat obserwuję, ale myśli, że po dzisiejszej sesji te wszystkie sprawy, bo 

zostało nam bardzo, bardzo mało do wyborów, p. Starosta i p. Wicestarosta, bardzo szlachetny 

człowiek, bo nie powie też dziękuję, bo jest ten laryngolog” i powiat dziękuje. Dodała,  

że jeszcze nie ma kardiologa, a p. Dyrektor do niej powiedział, że kiedy będzie kardiolog,  

to za duże stawki, ale poprosiła, aby p. Starosta się postarał i Zarząd Powiatu, mieszkańcy 

proszą o to, zwracają się o to, mówią jej o tym, są sygnały pewne, że jest od tego Starosta,  

a myśmy go wybrali i wybrali radnych, dlaczego tak zwlekają, a mieszkańcy nie chcą jeździć 

do Kielc, bo jednych stać, a drugich nie stać. Podziękowała za wysłuchanie. 

 

Do punktu 12-go/ 

Pan Przewodniczący stwierdził, że porządek obrad czterdziestej siódmej sesji został  

w całości wyczerpany. Podziękował wszystkim radnym i gościom za udział w sesji. Ogłosił 

zamknięcie czterdziestej siódmej sesji Rady Powiatu Włoszczowskiego kadencji 2018 – 2023.  

 

 

    Protokołowała         Przewodniczący Rady Powiatu 

 

/-/ Iwona Szafrańska        /-/   Zbigniew Matyśkiewicz 


